
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 10. november 2017 stillet følgende 

spørgsmål nr. 153 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Flemming Møller Mortensen (S). 

 

Spørgsmål nr. 153:  

”Ministeren bedes kommentere det åbne brev vedrørende konsekvenserne af 

den nye apotekerordning for borgerne i Nordsjælland, underskrevet af Susanne 

Due Kristensen, medlem af Region Hovedstaden og Hillerød kommunalbestyrelse, 

Kirsten Jensen, viceborgmester i Hillerød kommune, Steffen Jensen, borgmesterkan-

didat i Halsnæs kommune, Bo Jul Nielsen, borgmesterkandidat i Gribskov kommune, 

Tina Tving Stauning, viceborgmester i Frederikssund kommune, og Thomas Lykke Pe-

dersen, borgmester i Fredensborg kommune, jf. SUU alm. del – bilag 68”. 

 

Svar: 

Jeg kan henvise til min besvarelse af det åbne brev fra ovennævnte afsendere og 

fremhæve, at placering og fordeling af vagtapoteker er sket ud fra prioriteringer på 

baggrund af geografi, indbyggertal og sammenhæng til de regionale akutfunktioner.  

 

Således er prioriteringen af vagtapoteker sket med henblik på at opfylde lovens for-

mål, herunder bl.a. at sikre god tilgængelighed til at påbegynde relevant lægemiddel-

behandling.   

  

Jeg vil bemærke, at det på baggrund af den aftale, som V-regeringen indgik med Apo-

tekerforeningen, blev sikret, at der fra 1. januar 2018 vil være ca. det samme antal 

vagtapoteker (50) som i den nuværende ordning. 
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